
Vængenyt juni 2018 
Oldermandens Klumme:                                                                                                         -  din grundejerforening 

Midt i det flotte sommervejr i slutningen af maj måned, flyder min e-mail indbakke over med beskeder fra 

virksomheder og organisationer, som jeg for længst havde glemt lå inde med mine personlige oplysninger. 

Jeg blev da lige mindet om, at EU’s Person Data Beskyttelses Forordning var trådt i kraft den 25. maj 2018, 

og at det var tid til at opdatere/bekræfte mine oplysninger Den korte betegnelse er European Union 

General Data Protection Regulation. Og lur mig, om ikke en og anden spam afsender i ly af GDPR igen 

forsøger at lokke oplysninger ud af os alle. Måske grund til at være lidt påpasselig! 

I Vængernes Beboerlaug ligger vi inde med oplysninger om beboerne på Nederbyvænget, - vores 

medlemmer. Det er dog begrænset til navne og adresser samt e-mail adresser og i enkelte tilfælde også 

telefon numre. Disse data bliver kun brugt internt i grundejerforeningen, og vil på intet tidspunkt blive 

videregivet til tredjemand, og vil blive slettet i forbindelse med fraflytning, så efter bestyrelsens opfattelse 

har vi ingen grund til at bede dig om at opdatere disse oplysninger, - med mindre du har ændringer! 

Og så til det mere alvorlige: 

Denne udgave af Vængenyt indeholder følgende: 

1. Forårsrengøringen 

2. Renovering af fortovet langs fordelingsvejen 

3. Provas igen – ny vandledning op til boringen ved Favrdal Skolen 

4. Affalds spande på den udvendige sti 

5. Nye mål på fodboldbanen på nordsiden 

6. Legepladsen på nr. 116 

7. YouSee – opgradering af vores kabelnet til Docsis 3.1? 

8. Haderslev Fjernvarme - 4. etape igangsættes efter sommerferien 

9. Bænken ved fodboldbanen ødelagt 

10. Nabohjælp mens du er på sommerferie 

11. Ny fane på vores hjemmeside: Boligsiden 

1…….Igen i år blev der af alle beboere i forbindelse med Forårsrengøringen ydet en stor indsats for at få 

vinterens efterladenskaber afleveret til affald. En af de nok mest mærkværdige ”fund” var mere end 20 

sorte hundeposer, som var smidt ind i træerne på vores vestlige sti, og som krævede en ekstraordinær 

plukning. Det vil åbenbart ingen ende tage! Tak til alle for en stor indsats. Efterfølgende sammenkomst på 

legepladsen med forskellige aktiviteter, bl.a. mulighed for at få trimmet sit TV og bredbånd, trak også 

mange interesserede beboere. De grillede pølser, slik til børnene og forårskolde drikkevarer, var åbenbart 

også en succes. Alt i alt en lørdag med stor opbakning. 

2…….Vi er i gang med renoveringen af fortovet langs fordelingsvejen. Det går ikke helt i det tempo, som vi 

havde forventet, men vi regner med at have projektet afsluttet inden sommerferien. Det pynter alt 

sammen i vores område, og er med til at løfte glæden ved at være beboer på Nederbyvænget. Og undlad 

venligst at parkere biler på det færdige arbejde; - det koster kontingent kroner! 

3…….Provas har meddelt, at de i løbet af relativ kort tid fortsætter etableringen af vandledningen op til 

vandværket ved Favrdalskolen. Der vil i samme forbindelse blive lagt en vandledning langs med vores 

nord/syd gående cykelsti mod vest/Favrdalen. Det kan give nogle gener, såvel på cykelstien som på vejen til 



Favrdalskolen. Vi har forklaret Provas, at cykelstien er hovedfærdselsåren ind til byen og op til skolen, og at 

såfremt der bliver tale om lukning eller omkørsel, skal Vængernes Beboerlaug informeres i god tid forinden. 

Så holde øje med vores hjemmeside, hvor informationerne vil være at finde, så snart de foreligger. 

4……I et forsøg på at komme affald på vore grønne områder til livs, har vi opsat 3 affaldscontainere langs 

med den vestlige og nordlige sti. At dømme efter affaldsmængden, som inkluderer et større antal sorte 

poser, har det foreløbig været en succes. Det er selvfølgelig stadig en god ide, at tage sin egen hundepose 

med hjem til egen skraldespand. Vi regner med, at opsætte et par skilte ved indgangene til vores område, 

for at gøre udefra kommende fodgængere, cyklister og hundeluftere opmærksomme på, at her rydder vi op 

efter os! Vi behøver vel ikke nævne, at en sådan affaldsordning er forbundet med udgifter, som betales af 

vores grundejerforenings kontingent - læs lidt mere HER 

5……Fodboldmålene er blevet taget godt imod. Vi har rekvireret nogle nye net til erstatning for de gamle 

som fulgte med målene. 

6……I forbindelse med arrangementet på legepladsen den 14. april, blev der præsenteret nogle forslag til 

legepladsen på nr. 116. I forbindelse med den kommende generalforsamling i oktober, vil emnet blive 

taget til beslutning. Nærmere følger. 

7……Der sker mange ting i bredbåndsbranchen; - kravene fra brugerne om højere hastigheder stiger, og 

dermed også kravet til ledningsnettet. Som alle sikkert ved, så tilhører det nuværende kabelnet til TV, 

telefoni og bredbånd Vængernes Beboerlaug. Vi har en aftale med youSee om anvendelsen af dette 

kabelnet, mod at de vedligeholder vores anlæg og tilbyder specielle priser på TV, bredbånd og TV boks samt 

mobilopsparing på mobiltelefoner. youSee har sendt os et forslag/tilbud om opgradering af vores anlæg til 

Docsis 3.1, som kort fortalt er et Gigabredbånd med hastigheder op til 1000 Mbit. Der er visse forpligtelser 

forbundet hermed, så vi har foreløbig skudt projektet til hjørnespark, og tager punktet med til generalfor-

samlingen i oktober. Forslag og forudsætninger vil blive sendt til alle beboere på Nederbyvænget i god tid 

inden generalforsamlingen. 

8……Haderslev Fjernvarme er så småt ved at færdiggøre 3. etape af renoveringen af ledningsnettet. Efter 

sommerferien starter 4. etape med forbindelse til de næste 19 ejendomme. De berørte beboere er blevet 

informeret direkte fra Haderslev Fjernvarme. Informationen findes også på vores hjemmeside HER. Såfremt 

der er, eller har været problemer i forbindelse med etape 3, eller de 2 tidligere etaper, så informer 

Haderslev Fjernvarme, - gerne med kopi til Bestyrelsen. Det kan være rørlægningen på egen matrikel eller 

vej eller fortov udenfor din ejendom. I det sidste tilfælde bliver det Vængernes Beboerlaug der kommer til 

at hænge på problemet. Der bliver dog efter afslutning af hver etape holdt ”overdragelse” imellem 

Haderslev Fjernvarme og Vængernes Beboerlaug. 

9……Haderslev Kommune har lovet at opsætte en ny bænk ved fodboldbanen, som erstatning for den 

ødelagte   

10…..Hvis du ikke er tilmeldt Nabohjælp, og planlægger ferie væk fra matriklen, så anbefaler vi, at du 

tilmelder dig Nabohjælp, og følger de anbefalinger om sikkerhed og overvågning, som typisk kan holde 

uønskede personer på afstand. Du kan læse mere HER 

11……Vi har lagt en ny side på vores hjemmeside - Boligsiden. Check ind der, og find alle de oplysninger 

omkring din egen bolig du har brug for, - eller andres boliger, hvis man er lidt nysgerrig. Viser også hvilke 

huse der er til salg. 

Vi ønsker alle vore beboere en god sommer. 

http://www.nederbyvaenget.dk/2018/05/ekstra_affalds_enheder/
http://www.nederbyvaenget.dk/2018/06/haderslev-fjernvarme-fortsaetter-renoveringen-paa-nederbyvaenget/
https://nabohjælp.dk/media/1138/tjekliste_forbered.pdf?utm_source=Agillic&utm_medium=email&utm_campaign=JUN+-+Sommer+og+sol&agrecid=.9aNM
http://www.nederbyvaenget.dk/boligsiden/


Med venlig hilsen 

Vængernes Beboerlaug 

Bestyrelsen 

 

 


